



**Dr. Osama Ahmed Momtaz, Honor Swimmer, Egypt,
2007**



Videos: [Interview 1](#) [Interview 2](#) [Show 1](#)

Dr. Osama Ahmed Momtaz set the 2-way male speed record in 21 hours and 37 minutes of the English Channel in 1984. He was the 9th swimmer to accomplish the 2-way and his record held until 1985. During his career he completed other marathons in Egypt (Nile, Suez Canal and Alexandria); Canada (lac Memphrémagog); Italy (Venizia-San Marco, Bacoli, and Ischia); and Türkiye (Pisfor and Gerne).

He held various managerial positions for the Egyptian national swimming team and Egyptian Long Distance Swimming Federation and was chairperson of the open water committee, Egyptian swimming Federation from 2016 to 2022 (and beyond).

[Expanded Biography \(Openwaterpedia\)](#)

[Long Swims Database \(Marathon Swimmers Federation\)](#)

Arabic Translation

حصل الدكتور أسامة أحمد ممتاز على جائزة وسام الجمهورية عام الاستاذ الدكتور / أسامة احمد ممتاز – استطاع عبور بحر المانش ذهابا وعوده (انجلترا – فرنسا – انجلترا) في زمن قياسي وقدره 21 ساعه و 37 دقيقه في 23/24 يوليو 1984 . اصبح التاسع في العالم ممن حققوا هذا الانجاز

استطاع الدكتور/ اسامه احمد ممتاز خلال مسيرته ان يتقلد مناصب فنيه واداريه عديده للفريق القومى للسباحه الطويله والاتحاد المصرى للسباحه. وقد تم اختياره من قبل رئيس واعضاء مجلس ادارة الاتحاد المصرى للسباحه – رئيسا للجنه الفنيه لسباحه المياه المفتوحه منذ عام 2016 وحتى الان.